
Protokoll  1 (37) 

Sammanträdesdatum  
2024-12-12  

 

Tekniska nämnden 
 

  
Justeringens plats och tid Gnejsgatan 8, måndag 16 december 2024 
  
Avser paragrafer 163 - 182 
  
Sekreterare  
 Helena Lindgren 
  
Ordförande  
 Krister Larsson 
  
Justerande  
 Lars Engelberg 
  
  
Bevis om anslag  
Protokollet är justerat och justeringen har meddelats genom anslag på kommunens anslagstavla som finns 
på enkoping.se/anslagstavla. 
  
Beslutande organ Tekniska nämnden 
  
Sammanträdesdatum 2024-12-12 
Anslaget sätts upp 2024-12-17 
Anslaget tas ned 2025-01-08 
Sista dag att överklaga 2025-01-07 
  
Protokollet finns tillgängligt på enkoping.se/kommun-och-politik och hos det beslutande organet. 
  
 

Beslutande organ Tekniska nämnden 
  
Plats och tid Pepparrotsbadet, Husbergsgatan 5, torsdagen den 12 december 2024, 

klockan 09.00–16.00 
  
Beslutande Krister Larsson, Ordförande (M) 

Lars Engelberg, Vice ordförande (S) 
Ingvar Magnusson (NE) 
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Övriga deltagare Danielle Littlewood, tf förvaltningschef 
Helena Lindgren, nämndsekreterare 
Jenny Hertz, business controller, paragraf 167, 172, 175-176  
Frida Magnusson, stabschef, paragraf 176-180 
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Anna Ahrling, verksamhetschef mark- och exploatering, paragraf 173-174 
Maria Ekblad, kommunjurist, paragraf 169 
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Paragraf 163  

Upprop, val av protokolljusterare och dag för justering 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Lars Engelberg (S) utses till protokolljusterare.  
2. Justering sker måndag 16 december 2024. 

__________ 
  



Protokoll  5 (37) 

Sammanträdesdatum  
2024-12-12  

 

Tekniska nämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 164  

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Föredragningslistan godkänns efter följande ändring: 

1. Beslutsärende 9, Avvikelse investeringsprojekt Nytt avloppsreningsverk, 
ändras till ett informationsärende. 

__________ 
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Paragraf 165  

Information 

Beskrivning av ärendet 
Information från förvaltningsledningen, Danielle Littlewood 

• Organisationsförändringen från 1 januari 2025 då två nya förvaltningar bildas, 
miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen och teknik- och 
servicefrövaltningen. 

• Under vecka 51 påbörjas rivningen av dämmet i Enköpingsån. 
• Spolning av isar på skolgårdar. 
• Kommande trädinventering som underlag till skötselplaner och 

återplanteringsplanering. 
• Kommunicering VA-taxa 2025. 

Information från ordförande Krister Larsson 

• Nya Westerlundska gymnasiet är nominerad av Byggindustrin till årets bygge i 
Sverige. 

• Gemensamt möte den 16 december med arbetsutskotten från TN och UPN. 
• Lokala möten utifrån översiktsplanen. 
• Besök i nya kommunhuset. 
• Namngiven tjänsteperson i media. 

Information från Plex, Krister Larsson 

• Stattomten är ute på granskning. 
• Kommunicering med MBN angående trädfällningen i Ryssbo. 
• Detaljplanen för Ekudden är beslutad. 

Information från Vafab, Lars Engelberg 

• Vafab är intresserade av förslaget om att öppna en snötipp. 
• Information om avfallsstationer. 
• Vafabs behov av mark för nytt återbruk. 

__________ 
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Paragraf 166 Ärendenummer TF2024/145 

Delegationsbeslut 2024 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Delegationsbesluten är redovisade. 

Beskrivning av ärendet 
En förteckning över förvaltningens fattade delegationsbeslut redovisas i bilagan. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Delegationsbesluten är redovisade. 

__________ 
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Paragraf 167 Ärendenummer TF2023/468 

Uppföljning av revisionsrapport - Granskning av 
investeringsprocessen 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att:  

1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av investeringsprocessen” är 
genomförd. 

2. Tekniska nämnden får ännu en uppföljning i juni 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i december 2023 lämnat ett remissvar på en genomförd 
granskning av kommunens investeringsprocess, bilaga 2. Granskningens syfte var 
att bedöma om kommunstyrelsen och tekniska nämnden säkerställt en 
ändamålsenlig investeringsprocess utifrån perspektiven ekonomi, långsiktighet, 
förutsägbarhet och intern kontroll.  

I samband med beslutet i december 2023 beslutade nämnden att förvaltningen 
skulle återkomma efter 6 respektive 12 månader med en uppföljning av åtgärderna 
som ingick i yttrandet. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömning är att uppföljningen är genomförd i bilaga 1 där varje 
synpunkt i remissvaret från december 2023 har kompletterats med ett uppföljande 
avsnitt. 

Bilaga 1: Förvaltningens uppföljning av revisionsrapport - Granskning av 
investeringsprocessen, daterad 2024-11-20. 
Bilaga 2: Beslut i tekniska nämnden (2023-12-14 TN §175) 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att:  

1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av investeringsprocessen” är 
genomförd. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att:  
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1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av investeringsprocessen” är 
genomförd. 

Yrkanden 
Krister Larsson (M) yrkar om tillägg att nämnden får ännu en uppföljning i juni 
2025. 

Ingvar Magnusson (NE) yrkar bifall till Krister Larssons yrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut: 

1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av investeringsprocessen” är 
genomförd. 

2. Tekniska nämnden får ännu en uppföljning i juni 2025. 

Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
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Paragraf 168 Ärendenummer TF2023/470 

Uppföljning av revisionsrapport - Granskning av 
kommunens underhåll av fastigheter 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av kommunens underhåll av 
fastigheter” är genomförd. 

2. Tekniska nämnden får ännu en uppföljning i juni 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i december 2023 lämnat ett remissvar på en genomförd 
granskning av kommunens underhåll av fastigheter, bilaga 2. Granskningens syfte 
är att bedöma om kommunstyrelsen och tekniska nämnden har säkerställt ett 
ändamålsenligt underhåll av kommunens fastigheter samt om den interna 
kontrollen i sammanhanget är tillräcklig. 

I samband med beslutet i december 2023 beslutade nämnden att förvaltningen 
skulle återkomma efter 6 respektive 12 månader med en uppföljning av åtgärderna 
som ingick i yttrandet. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömning är att uppföljningen är genomförd i bilaga 1 där varje 
synpunkt i remissvaret från december 2023 har kompletterats med ett uppföljande 
avsnitt. 

Bilaga 1: Förvaltningens uppföljning av revisionsrapport - Granskning av 
kommunens underhåll av fastigheter, daterad 2024-11-19. 
Bilaga 2: Beslut i tekniska nämnden (2023-12-14 TN §176) 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av kommunens underhåll av 
fastigheter” är genomförd. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 
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1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av kommunens underhåll av 
fastigheter” är genomförd. 

Yrkanden 
Krister Larsson (M) yrkar om tillägg att nämnden får ännu en uppföljning i juni 
2025. 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut: 

1. Uppföljningen av revisionsrapporten ”Granskning av kommunens underhåll av 
fastigheter” är genomförd. 

2. Tekniska nämnden får ännu en uppföljning i juni 2025. 

Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
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Paragraf 169 Ärendenummer TF2024/1020 

Återtagande av beslut om delegation och utökad 
budget gällande onormal prisutveckling samt beslut 
om nytt bud för reglering av onormal prisutveckling för 
nya Westerlundska gymnasiet 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Återta tekniska nämndens beslut den 26 september 2024 paragraf 111 om att 
delegera till fastighetschef att besluta om en överenskommelse med PEAB 
samt återta förslaget till kommunfullmäktige att utöka budgeten för 
investeringsprojektet Westerlundska gymnasiet. 

2. Avslå överenskommelsen med PEAB om en tillkommande kostnad av 22 
miljoner kronor för onormal prisutveckling. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden beslutade den 26 september 2024 om att föreslå 
kommunfullmäktige att utöka budgeten för nya Westerlundska gymnasiet, se 
bilaga. Orsaken är att under pågående byggentreprenad har omvärlden med 
storskaligt krig i Ukraina samt pandemi medfört en onormal prisutvecklingen för 
projektet. Kontraktet med PEAB utgår från en branschstandard som möjliggör för 
leverantören att få ersättning för de kostnader som kan hänföras till en onormal 
prisutveckling. Branschen har konstaterat att det som hänt i omvärlden har 
resulterat i en skenande kostnad för byggbranschen där leverantören har rätt till 
ersättning.    

Under året har en förhandling pågått mellan kommunen och PEAB där målet var 
att komma fram till en överenskommelse där transaktionen mellan parterna 
genomförs under 2024. 

Under ärendets beredning till kommunstyrelsen har behovet om ytterligare 
uppgifter och önskemål om fortsatt förhandling medfört att tekniska nämnden väljer 
att återta sitt beslut om att föreslå kommunfullmäktige om utökad budget. 

I fortsatt dialog har ett nytt bud från PEAB inkommit till kommunen. Gällande bud 
för att reglera en onormal prisutveckling är 22 miljoner kronor. Aktuellt bud ryms 
inom av kommunfullmäktige beslutad budgetram.  
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Bilagor: 
Kommunstyrelsen (2024-10-29 KS §223) 
PM om kostnadsökning enligt ABT 06 kap. 6 § 3 ur ett entreprenadrättsligt 
respektive konkurrensrättsligt perspektiv, 2024-11-22 (Sekretess enligt 19:9 OSL) 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Återta tekniska nämndens beslut den 26 september 2024 paragraf 111 om att 
delegera till fastighetschef att besluta om en överenskommelse med PEAB 
samt att föreslå kommunfullmäktige att utöka budgeten för 
investeringsprojektet Westerlundska gymnasiet. 

2. Godta överenskommelsen med PEAB om en tillkommande kostnad av 22 
miljoner kronor för onormal prisutveckling. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Ärendet är inte berett av arbetsutskottet. 

Yrkanden 
Krister Larsson (M) yrkar bifall till beslutspunkt 1 om att återta tidigare beslut och 
yrkar avslag till beslutspunkt 2 om att godta överenskommelsen. 

Ingvar Magnusson (NE) yrkar bifall till Krister Larssons båda yrkanden. 

Beslutsgång 
Nämnden kommer gemensamt fram till en redaktionell ändring i beslutspunkt 1 för 
att undvika missförstånd om vilka beslut som återtas. 

Ordförande fråga nämnden om de kan besluta enligt förslag att bifalla beslutspunkt 
1 efter redaktionell ändring och avslå beslutspunkt 2. Nämnden svarar ja. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen för åtgärd 
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Paragraf 170  

Information - Projekt dricksvattenförsörjning 

Beslut 
Tekniska nämnden tackar för informationen. 

Beskrivning av ärendet 
En tillbakablick och nulägesrapportering om projektet Enköpings kommuns 
dricksvattenförsörjning. 

Föredragande: Martin Ringqvist. 

__________ 
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Paragraf 171 Ärendenummer TF2024/1354 

Information - Avvikelse investeringsprojekt Nytt 
avloppsreningsverket, Vappa 15:3 

Beslut 
Tekniska nämnden tackar för informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Information om nuläget för investeringsprojektet Nytt avloppsreningsverk och om 
eventuellt kommande beslut angående avvikelser inom projektet. 

Föredragande: Martin Ringqvist. 

__________ 
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Paragraf 172 Ärendenummer TF2024/1266 

Svar på remiss - Revidering av Regler och Policy för 
inköp och upphandling 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att:  

1. Anta samhällsbyggnadsförvaltningens remissvar som sitt eget. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har fått förslag på revidering av policy för inköp och 
upphandling samt revidering av regler för inköp och upphandling. Dokumenten är 
på remiss och svaren förväntas vara inkomna till kommunstyrelsen senast 2024-
12-31.  

Inköpsavdelningen på kommunledningsförvaltningen har fått i uppdrag att 
undersöka möjligheten att ta ett större ansvar inom direktupphandlingar. För 
närvarande utförs direktupphandlingar upp till direktupphandlingsgränsen av 
certifierade utsedda direktupphandlare i verksamheterna. Det har identifierats 
områden där det är möjligt att öka effektiviteten och rättssäkerheten. För att 
inköpsavdelningen ska kunna ta detta ansvar krävs revidering av policy för inköp 
och upphandling samt revidering av regler för inköp och upphandling. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Att arbeta efter målsättningen att skapa ökad effektivitet och rättssäkra processer 
ser vi som positivt.  

Att policy för inköp och upphandling blir ett styrdokument istället för vägledande 
styrdokument ser förvaltningen som positivt då det ska styra kommunens 
verksamheter mot de mål som anges i kommunens övergripande styrdokument. 
Det ökar tydligheten att dokumentet ska efterlevas. 

Uppdateringen av policyn förtydligar att varje nämnd är en egen upphandlande 
myndighet. Sedan tidigare beskrivs att varje nämnd ansvarar för att inköp och 
upphandling görs i enlighet med lag, annan författning, policy, ytterligare 
styrdokument för inköp och upphandling samt delegationsordning. Förtydligandet 
om att varje nämnd är en egen upphandlande myndighet visar än mer vikten av att 
förvaltningen arbetar med kvalitetssäkring av att inköpsförfarandet.  
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I reglerna justeras gränsen för vad direktupphandlare på förvaltningen får hantera. 
I regler för inköp och upphandling beskrivs att direktupphandling vars värde 
understiger 100 000 kronor endast får göras av personer inom Enköpings kommun 
vars chef bemyndigat dem att göra inköp där avtal saknas, och som genomgått 
utbildning för utsedda direktupphandlare. Vid direktupphandlingar vars värde 
överstiger 100 000 kronor ansvarar förvaltningen för att beställning av 
upphandlingsuppdraget skickas till inköpsavdelningen. Att det centralt på 
inköpsavdelningen kommer att finnas resurser som hanterar större 
direktupphandlingar bör skapa en effektivitet, men det medför även att tekniska 
nämnden behöver genomföra andra kostnadseffektiviseringar för att hantera 
kostnader motsvarande 1,5 tjänst för direktupphandling. Att det inte går att justera 
detta direkt mot arbetskraftskostnader beror på att direktupphandlingar idag utförs 
inom flertalet olika tjänster och förvaltningen inte haft möjlighet över tid att ställa 
om bemanningen genom justering av rollkort.  

Reglerna kompletteras med att ansvarig nämnd inte kan välja att bortse från andra 
nämnders behov och måste således inför varje upphandling säkerställa vilket 
behov andra nämnder har av det som anskaffas. Alla nämnder ska kunna avropa 
från samtliga upphandlade avtal. Detta ska inte, men kan vara utmanande för 
förvaltningen som ansvarar för upphandlingen om andra förvaltningar inte har 
möjlighet att prioritera att lägga tid på upphandlingen. Rutiner kring hur eskalering 
om så är fallet är önskvärt för att förvaltningen ska kunna ta sitt ansvar. 

Förvaltningen vill göra medskick till det fortsatta arbetet. Det viktigt att säkerställa 
att effektivitet kring direktupphandling skapas och vi ser gärna regelbunden 
uppföljning på tjänstemannanivå för att säkerställa effektiva flöden och tidigt 
identifiera eventuella skav i processen för att kunna hantera dessa skyndsamt. 

Förvaltningen ser gärna att utvärdering sker till 2026 av de förändrade arbetssätten 
för att fastställa vilka behov som finns av direktupphandling framöver. I och med att 
förvaltningen arbetar med att utveckla avtalsuppföljningen, att löpande följa upp 
inköp av varor och tjänster i kommunens spendverktyg och att förändra arbetssätt 
med upphandlingsplan så bör behoven av direktupphandling minska framgent. 

Bilaga: Remiss - Revidering av Regler och Policy för inköp och upphandling, 
KS2024/578. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att:  

1. Anta samhällsbyggnadsförvaltningens remissvar som sitt eget. 
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Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att:  

1. Anta samhällsbyggnadsförvaltningens remissvar som sitt eget. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen för åtgärd 
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Paragraf 173 Ärendenummer TF2024/1367 

Svar på kommunicering angående provtagning och 
undersökning av PFAS på fastigheten Tärby 8:28  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Lämna svar på kommunicering, daterat 2024-11-26, till miljö- och 
byggnadsnämnden i ärende MIL.2024.1023. 

Beskrivning av ärendet 
Brandövningsplatsen inom fastigheten Tärby 8:28 anlades år 1982. 
Räddningstjänsten Enköping-Håbo och Enköpings kommun har bedrivit 
verksamhet på platsen. Räddningstjänsten ingick i kommunens tekniska förvaltning 
mellan åren 1982 och 2008. Därefter bildades det förbund som bedriver 
räddningstjänst och har verksamhet inom fastigheten än idag.  

Miljö- och byggnadsnämnden konstaterar att PFAS har påträffats i jord, grund- och 
ytvattenprover tagna inom och i anslutning till brandövningsplatsen på fastigheten 
Tärby 8:28. Halter i jord överskrider riktvärdet för mindre känslig markanvändning 
(MKM) inom brandövningsplatsen. Höga halter har uppmätts i dricksvattenbrunn 
inom fastigheterna Tärby 8:28 och Enögla 7:7. PFAS-ämnen har även detekterats i 
dricksvattenbrunnar och vattendrag i brandövningsplatsens närområde. Miljö- och 
byggnadsnämnden bedömer att konstaterade PFAS-ämnen kan härröra från den 
verksamhet som räddningstjänsten bedrivit inom Tärby 8:28 som har innefattat 
släckning med brandskum innehållande PFAS. 

Bygg- och miljönämnden bedömer mot bakgrund av detta att en utredning och 
fördjupad riskbedömning behöver utföras för att klargöra föroreningssituationen 
inom brandövningsplatsen på fastigheten Tärby 8:28 och omfattningen av 
spridning av PFAS till omgivande mark, grund- och ytvatten. Inom ramen för 
undersökningen behöver också en riskbedömning tas fram samt en bedömning av 
behovet av riskreducering. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser att det i ärendet finns omständigheter som 
talar för att tekniska nämnden är fel part och att föreläggandet ska riktas till 
Räddningstjänsten då de utövar verksamhet på platsen och har exklusiv 
nyttjanderätt till det aktuella området. Vidare bedömer 
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samhällsbyggnadsförvaltningen att om föreläggandet ska riktas till såväl tekniska 
nämnden som Räddningstjänsten bör en utförligare ansvarsutredning göras. 
Förvaltningen bedömer också att 4 veckor är för kort tid för att samordna, ropa av 
och utföra föreslagna åtgärder. Lämplig tidsåtgång är tre månader. 

I det fall miljö- och byggnadsnämnden beslutar enligt beslutsförslaget kommer 
kostnaden för åtgärderna i föreläggandet att belasta tekniska nämndens 
driftbudget. Då det inte finns någon ansvarsutredning går det inte att bedöma 
kostnaden i dagsläget. Tekniska nämndens budget innehåller inte medel för att 
genomföra åtgärderna i budget för 2025. 

Bilagor:  
Svar på kommunicering till miljö- och byggnadsnämnden i ärende MIL.2024.1023, 
daterat 2024-11-26. 
Miljö- och byggnadsnämndens förslag till beslut i ärende MIL.2024.1023. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Lämna svar på kommunicering, daterat 2024-11-26, till miljö- och 
byggnadsnämnden i ärende MIL.2024.1023. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Ärendet är inte berett av arbetsutskottet. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
 
Kopia till: 
Miljö- och byggnadsnämnden för åtgärd 
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Paragraf 174 Ärendenummer TF2024/1309 

Nyttjanderättsavtal Discgolf Gånsta 2:3 

Beslut 
Tekniska nämndens beslutar att: 

1. Godkänna nyttjanderättsavtalet mellan Enköpings kommun och Enköpings 
Discgolfförening, bilaga 1. 

2. Nyttjanderättsavtalet kompletteras med att parkering hänvisas till Fanna IP 
och kringliggande kommunala verksamheter. 

Reservationer 
Karin Tempelman (MP) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 

Konsekvensen av slitage på värdefull natur i den utpekade skogen och riskerna 
när skogen ska samnyttjas mellan discgolf och närliggande förskola, är inte 
tillräckligt utrett. Inte heller är hänsyn till och efterlevnad av kommunens 
Hållbarhetslöften och Klimatkontrakt 2030 tillräcklig. Vidare är det tecknade 
nyttjanderättsavtalet väldigt långt ifrån det ursprungliga uppdraget från UPN; att 
utreda en 9-hålsbana på Korsängsfältet. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden (UPN) beslutade 2021-06-15, bilaga 2, att utreda möjligheten 
att bygga en discgolfbana. Tekniska nämnden ansvarar för den mark kommunen 
äger och verksamheten mark och exploatering (MEX) ansvarar för att tillhandahålla 
och upplåta kommunalt ägd mark. Upplevelseförvaltningen (UPF) vände sig till 
MEX med frågan om tillgänglig mark för en 18-håls discgolfbana och MEX utredde 
möjliga alternativ tillsammans med expertkompetens från 
samhällsbyggnadsförvaltningen. Tidigt i processen utreddes Korsängsfältet 
(Pilotbacken) och Brännskogen som potentiella lokaliseringar. Dessa två alternativ 
valdes bort då de bedömdes som olämpliga. Istället pekades Ängslyckanskogen ut 
som en lämplig lokalisering.  

Banan ska vara gratis att nyttja för allmänheten och kommer att vara öppen året 
runt med undantag för de datum då föreningen arrangerar tävlingar. Ambitionen är 
även att den ska kunna nyttjas av kommunens skolor som en del i läroplanen. 

I dagsläget finns ingen centralt belägen discgolfbana i Enköping och UPN har 
bedömt att detta vore ett viktigt tillskott till utbudet av friluftsaktiviteter. Discgolf är 
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också en aktivitet som när en bred målgrupp. Friluftsliv och spontanidrott är viktiga 
faktorer för en stärkt folkhälsa och ger fler möjlighet till en aktiv och meningsfull 
fritid. 

MEX har förhandlat fram ett nyttjanderättsavtal med föreningen innehållande 
sedvanliga villkor samt villkor avseende hänsynstagande till bevarande av 
naturvärden. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning utifrån gällande kommunala 
styrdokument, så som Mångbruksplan, Hållbarhetslöften och Klimatkontrakt 2030, 
samt naturinventering är att Ängslyckan skogen är en lämplig plats för en 
discgolfbana. Området är i gällande fördjupad översiktsplan utpekat för natur och 
bostäder. Merparten av banan kommer att ligga inom området utpekat för framtida 
bostäder och förvaltningens bedömning är att det är lämpligt att ianspråkta mark 
som har en tänkt ändrad framtida markanvändning framför att nyttja naturmark som 
ska bevaras för det ändamålet. Det föreslagna området har närhet till kollektivtrafik 
och goda parkeringsmöjligheter. Förvaltningens bedömning är att genomförandet 
av den tänkta markanvändningen bostäder ligger 10-20 år framåt i tiden varför det 
är lämpligt att marken till dess upplåts för ändamål som inte omöjliggör och om 
möjligt stärker eller kompletterar nuvarande markanvändning.  

Vidare är förvaltningens bedömning att villkoren i avtalet tillvaratar behovet av att 
skydd för de naturvärden som finns på platsen samtidigt som de möjliggör för en 
folkhälsostärkande aktivitet i ett område med mycket rörligt friluftsliv.  

Ekonomiska konsekvenser 
Avgiften för upplåtelsen är 6000 kronor per år och avgiften är indexerad från och 
med år 2. Anläggandet av banan bekostas av föreningen genom investeringsstöd 
från UPN, anläggningsstöd från RF-SISU samt extern sponsring från näringslivet. 
Föreningen ansvarar för drift, skötsel och underhåll av banan.  

För att föreningen ska erhålla stöd från RF-SISU krävs att TN beslutar att 
godkänna arrendeavtalet på nämnden i december 2024. 

Sociala och miljömässiga konsekvenser 
Upplåtelsen kommer att medföra ett större slitage av skogen än nuvarande 
markanvändning då antalet personer som rör dig i skogen beräknas öka. 
Förvaltningens bedömning är dock att de positiva sociala konsekvenserna av syftet 
med upplåtelsen tillsammans med avtalsvillkoren som säkerställer 
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hänsynstagande till naturvärden överväger de negativa miljömässiga 
konsekvenserna. 

Bilaga 1: Nyttjanderättsavtal mellan Enköpings kommun och Enköpings 
discgolfförening, Gånsta 2:3. 
Bilaga 2: Upplevelsenämnden (2021-06-15 UPN §57) 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämndens beslutar att: 

1. Godkänna nyttjanderättsavtalet mellan Enköpings kommun och Enköpings 
Discgolfförening, bilaga 1.  

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Ärendet är inte berett av arbetsutskottet. 

Yrkanden 
Börje Andersson (C) lämnar ett tilläggsyrkande om att nyttjanderättsavtalet 
kompletteras med att parkering hänvisas till Fanna IP och kringliggande 
kommunala verksamheter. 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns förvaltningens förslag till beslut och Börje 
Anderssons tilläggsyrkande. Han frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag 
och finner så. 

__________ 
 
Kopia till: 
Upplevelsenämnden för kännedom 
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Paragraf 175 Ärendenummer TF2023/1028 

Ekonomisk månadsrapport november 2024 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Tacka för den ekonomiska månadsrapporten för november 2024 och lägga 
den till handlingarna. 

Beskrivning av ärendet 
En månadsrapport tas fram och lämnas från samhällsbyggnadsförvaltningen till 
kommunledningsförvaltningen i samband med bokslut för februari, mars, maj, 
september och november. Månadsrapporten är en sammanfattning av nuläge och 
analys av det ekonomiska resultatet med fokus på större avvikelser av utfall samt 
prognos jämfört med budget. Månadsrapporten består av två delar, första delen 
visar tekniska nämndens skattefinansierade verksamheter och andra delen visar 
vatten-och avloppsverksamheten som är taxefinansierad. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Tekniska nämndens utfall för perioden januari-november visar intäkter på 682,8 
miljoner kronor och ett netto på -130,9 miljoner kronor. Nettoavvikelsen mellan 
budget och utfall januari till november är 20,5 miljoner kronor. Avvikelsen består 
framförallt av lägre bemanning än budgeterat. 

Helårsprognosen visar intäkter på 754,3 miljoner kronor och kostnader på 921,9 
miljoner kronor, vilket ger ett netto på -167,6 miljoner kronor. Det är en avvikelse 
mot årets budget och visar ett underskott på 1,4 miljoner kronor. Avvikelsen beror 
framförallt på förändrade förutsättningar kopplat till rivningar och saneringar som 
har en koppling till kommunens nybyggnationer. 

Tekniska nämndens investeringsredovisning för skattefinansierade verksamheter 
visar en prognos på helår med 418,8 miljoner kronor och budgeten för helår är 
584,7 miljoner kronor. Den positiva avvikelsen är 165,9 miljoner kronor. Avvikelsen 
beror framförallt på förändrade tidplaner för enskilda investeringsprojekt inom 
utbildnings och arbetsmarknadsnämnden (UAN). 

Taxefinansierade verksamheten Vatten och avlopps (VA) helårsprognos för driften 
visar intäkter på 132,5 miljoner kronor och kostnader på 144,5 miljoner kronor, 
vilket ger ett underskott med 12,0 miljoner kronor. Underskottet beror på 
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kostnadsökningar på grund av ökade räntekostnader och inflation och kommer att 
omhändertas i taxeprocessen. Det finns osäkerheter kopplade till prognosen, då 
utredning av förändrade förutsättningar för projekt pågår. Avvikelsen mellan budget 
och prognos beror framförallt på lägre driftskostnader då bland annat planerade 
utredningar inte genomförts. Nettoavvikelsen mellan budget och utfall januari till 
november är 18,4 miljoner kronor. Avvikelserna består framförallt av lägre 
bemanning än budgeterat, lägre utredningskostnader då utredningar inte startats 
innan ny budget var beslutad och att underhållskostnaderna är lägre än 
budgeterat. 

Tekniska nämndens investeringsredovisning för taxefinansierade verksamheten 
VA visar en prognos på 359,4 miljoner kronor, vilket är en positiv avvikelse med 
56,5 miljoner kronor mot budget. Avvikelsen beror framförallt på förändrade 
tidplaner för enskilda investeringsprojekt och att exploateringsprojekt inom VA 
följer utbyggnadstakten för kommunens exploateringsprojekt vilken har haft 
förändrade tidplaner. 

Bilaga 1: Ekonomisk månadsrapport november 2024. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Tacka för den ekonomiska månadsrapporten för november 2024 och lägga 
den till handlingarna. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Ärendet är inte berett av arbetsutskottet. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
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Paragraf 176 Ärendenummer TF2024/744 

Nämndplan med budget 2025 och plan 2026-2027 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Anta nämndplan med budget 2025 och plan för 2026-2027 för teknisk nämnd 
enligt bilaga 1. 

2. Nämndplanen följs upp vid fyra tillfällen per år enligt kommunens årshjul för 
styrning. Det gäller perioderna januari-mars, januari-augusti, januari-oktober 
och för helåret. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har tilldelat tekniska nämnden en budgetram på 182,0 miljoner 
kronor för 2025 för den skattefinansierade verksamheten. Tekniska nämndens 
uppdrag är att ta fram en nämndplan med budget för 2025 som beskriver 
nämndens fokusområden och hur budgeten ska fördelas mellan förvaltningens 
verksamheter. Nämndplanen ska ge en tydlig riktning och struktur för nämndens 
arbete. Den fungerar som en vägledning för att säkerställa att alla aktiviteter och 
projekt är i linje med de övergripande målen och strategierna för kommunen. 

I samband med detta beslut fastställs: 

• Budgeten för verksamheten Fastighet då de följer kommunens 
internhyresmodell. 

• Budgeten för verksamheterna Städservice och Måltidsservice som har 
prissättning enligt avtal. 

• Budgeten för verksamheten Vatten och avlopp som har en separerad budget 
och redovisning enligt vattentjänstlagen. Kommunfullmäktige har beslutat 
budget 2025 för verksamheten vatten och avlopp som är -6,6 miljoner kronor. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen har tillsammans med nämnden tagit fram ett förslag till nämndplan 
med budget för 2025 och plan för 2026-2027 utifrån målen i kommunfullmäktiges 
långsiktiga plan och nämndens uppdrag inom den beslutade budgetramen. 

Förvaltningens bedömning är att tekniska nämndens nämndplan beskriver tekniska 
nämndens prioriteringar, förutsättningar och målsättning. Planens upplägg innehåll 
skapar förutsättningar för förvaltningen att arbeta vidare med tekniska nämndens 
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målsättning och de prioriteringar som kommunfullmäktige beslutat om för 
kommande år. Nämndplanens innehåll kommer att förmedlas till alla anställda för 
att få en gemensam förståelse för vad som ska uppnås och vilka strategier som är 
lämpliga för att nå målen. Förankringen sker genom förvaltningens process för 
verksamhetsplanering. 

Budgeten innehåller effektiviseringar som förvaltningen kommer behöva arbeta 
med under 2025 och kommande år. 

Bilaga 1: Nämndplan med budget 2025 och plan 2026-2027 för teknisk nämnd, 
daterad 2024-11-22. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Anta nämndplan med budget 2025 och plan för 2026-2027 för teknisk nämnd 
enligt bilaga 1. 

2. Nämndplanen följs upp vid fyra tillfällen per år enligt kommunens årshjul för 
styrning. Det gäller perioderna januari-mars, januari-augusti, januari-oktober 
och för helåret. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Anta nämndplan med budget 2025 och plan för 2026-2027 för teknisk nämnd 
enligt bilaga 1. 

2. Nämndplanen följs upp vid fyra tillfällen per år enligt kommunens årshjul för 
styrning. Det gäller perioderna januari-mars, januari-augusti, januari-oktober 
och för helåret. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen för kännedom 
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Paragraf 177  

Information - Verksamhetsanalys 2026 

Beslut 
Tekniska nämnden tackar för informationen. 

Beskrivning av ärendet 
En beskrivning av upplägget för nämndens verksamhetsanalys för 2026 och plan 
för 2027-2028. 

Föredragande: Jenny Hertz. 

__________ 
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Paragraf 178 Ärendenummer TF2023/1212 

Intern styrning och kontroll 2024, uppföljning halvår 2 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Redovisningen av andra halvårets uppföljning av internkontrollplan för 2024 
godkänns. 

Beskrivning av ärendet 
Internkontrollplanen innehåller sex kontrollområden som ska granskas under 2024 
och har till syfte att se till att det finns en fungerande intern styrning och kontroll 
inom förvaltningen. Planen beslutades av teknisk nämnd i december 2023. Den 
interna styrningen och kontrollen används för att minimera risker, förluster och 
förhindra allvarliga fel. Det är även ett verktyg för att nå kommunens mål, 
genomföra fattade beslut och trygga kommunens tillgångar.  

Uppföljningen ska genomsyras av ständiga förbättringar av verksamheten och vara 
ett hjälpmedel och en naturlig del i verksamhetens dagliga arbete och i det 
systematiska kvalitetsarbetet. För att genomföra kontrollen ska reglementet som 
bygger på ramverket för intern styrning och kontroll följas.  

Vid revisionen under första halvåret (halvår 1) undersöks varje kontrollområdes 
status på ett övergripande plan där förutsättningar och strukturer granskas. Vid 
uppföljning andra halvåret (halvår 2) är revision inriktad på granskningen längre ut i 
organisationen på den operativa nivån. Där sker uppföljning av de olika 
kontrollpunkter som finns i planen. Till exempel att rutiner och verktyg tillämpas och 
används, att dokument diarieförts korrekt. 

Metoden att granska övergripande strukturer halvår 1 är för att kunna verifiera och 
bekräfta vid halvår 2 att systemet fungerar som det är tänk och rutiner efterlevs. 
Genom en summering och bedömning av kontrollområdet lämnas omdömen: 
tillfredsställande, avvikelse, förbättringsförslag samt observation. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Granskning ISK halvår 2 2024 visar att det finns avvikelser inom två områden som 
behöver åtgärder. Ytterligare ett område bedömdes som delvis tillfredsställande 
men behöver förbättras gällande systematik och dokumentation.  
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Området tillståndsprocesser visar att det finns ett fortsatt behov av ett 
förvaltningsgemensamt arbetssätt för uppföljning och dokumentation. Även att 
förtydliga vilken roll som har ansvar för att söka tillstånd i aktuell process. 

Området bisysslor kontrollerades mot Bolagsverkets register. En uppföljning av 
föregående granskning gjordes även där samtliga medarbetare som tidigare inte 
hade anmält bisysslor nu var åtgärdade. Vid denna granskning gjordes en sökning 
baserat på 100 slumpvis utvalda och det fanns 2 bisysslor som inte var anmälda 
och diarieförda vilket innebär att vi har avvikelser men i mycket mindre skala 
jämfört mot tidigare. Bedömningen är att en god kunskapsnivå och arbetssätt finns 
hos chefer och ledning jämfört mot 2023 när problematiken uppdagades.  

Utfallet av internrevisionen meddelas till verksamhetsansvariga för hantering och 
åtgärd. Förvaltningen kommer att arbeta med åtgärder för kontrollområdena i 
ordinarie linjeverksamhet med stöd av staben. 

Bilaga 1: Rapport uppföljning av Intern styrning och kontroll halvår 2 2024. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Redovisningen av andra halvårets uppföljning av internkontrollplan för 2024 
godkänns. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Redovisningen av andra halvårets uppföljning av internkontrollplan för 2024 
godkänns. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen för kännedom 
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Paragraf 179 Ärendenummer TF2024/1324 

Internkontrollplan för teknisk nämnd 2025 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Anta internkontrollplan för 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Den interna styrningen och kontrollen är ett av flera verktyg för styrning och ledning 
som syftar till att säkerställa att kommunen når sina mål, genomför fattade beslut 
och att trygga kommunens tillgångar. Den används även för att minimera risker, 
förluster och förhindra allvarliga fel. 

Nämnder ska inför varje år besluta om och följa upp en intern kontrollplan enligt 
Enköpings kommuns styrdokument ”Regler för intern styrning och kontroll”. 
Uppföljning av internkontrollplanen genomförs enligt kommunens årshjul för 
uppföljning. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Internkontrollplanen för 2025 innehåller sex kontrollområden som tagits fram 
genom riskanalyser och utfall från tidigare internrevisioner.  

Granskningen av områdena genomförs som internrevisioner. 

Bilaga 1: Tekniska nämndens internkontrollplan 2025, daterad 2024-11-19. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Anta internkontrollplan för 2025. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Anta internkontrollplan för 2025. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
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Kopia till: 
Kommunstyrelsen för kännedom 
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Paragraf 180 Ärendenummer TF2024/1326 

Beslut om gallring av MiCC Flexite 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. all statistik och alla ärenden som genererats från och med 1 januari 2024 till 
och med 30 april 2024 i MiCC Flexite exporteras till en separat lagringsyta 
som sedan gallras den 31 mars 2026, 

2. alla tekniska nämndens ärenden inklusive ärendeloggar i MiCC Flexite gallras 
den 31 januari 2025. 

Beskrivning av ärendet 
Alla kontakter med Enköpings kommun som går via kontaktcenter hanteras initialt i 
systemet MiCC Flexite. Ingenting har gallrats i systemet sedan starten år 2017 och 
antalet ärenden har passerat 420 000 stycken. Informationen som hanteras i 
systemet rör till exempel önskemål om att bli kopplad till handläggare på en 
förvaltning, svar på enklare frågor, synpunkter och klagomål. Även begäran om 
allmänna handlingar förekommer i systemet, men dessa skickas vidare till rätt 
förvaltning för att hanteras och registreras i nämndens diarium. 

Kommunen har sedan starten år 2017 köpt licenser och nyttjanderätt till MiCC 
Flexite via ett tilläggsavtal till kommunens förra telefonilösning. Den 31 mars 2024 
upphörde avtalet om telefonilösningen, och kommunen valde att gå över till telefoni 
som tjänst. Eftersom kommunen äger plattformen Invit Flexite har man därför valt 
att nu bygga upp kontaktcenters process på den plattformen, istället för MiCC 
Flexite. Sedan plattformsbytet skedde 1 april 2024 har samtliga pågående ärenden 
i MiCC Flexite stängts. För att helt kunna avsluta systemet MiCC Flexite behöver 
tekniska nämnden besluta att de allmänna handlingar som hanteras där kan 
gallras. 

Alla ärenden, som inte är av ringa och tillfällig betydelse, ska enligt kontaktcenters 
rutiner skickas vidare för diarieföring till respektive nämnd. Risken för att det finns 
allmänna handlingar i MiCC Flexite som behöver bevaras bedöms därför som 
väldigt låg. Alternativet till att gallra ärendena och ärendeloggarna på det sätt som 
föreslås är att gå igenom varje enskilt ärende för att avgöra vilka allmänna 
handlingar som finns och bedöma huruvida dessa kan gallras eller inte. Mot 
bakgrund av vilka handlingar som förekommer i systemet skulle det innebära en 
orimlig arbetsbelastning. Därför är förslaget att tekniska nämnden beslutar att 
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gallra samtliga handlingar i MiCC Flexite. Statistik och ärenden som genererats 
under år 2024 föreslås exporteras till en separat lagringsyta och sparas fram till 
den 31 mars 2026, så att kontaktcenter kan spåra vad som hänt i dessa ärenden 
och svara på eventuella frågor. 

Ekonomiska konsekvenser 
Kostnaden för gallringen ryms inom befintlig budget.  

Sociala och miljömässiga konsekvenser 
Beslutet medför inte några sociala eller miljömässiga konsekvenser. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. all statistik och alla ärenden som genererats från och med 1 januari 2024 till 
och med 30 april 2024 i MiCC Flexite exporteras till en separat lagringsyta 
som sedan gallras den 31 mars 2026, 

2. alla tekniska nämndens ärenden inklusive ärendeloggar i MiCC Flexite gallras 
den 31 januari 2025. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. all statistik och alla ärenden som genererats från och med 1 januari 2024 till 
och med 30 april 2024 i MiCC Flexite exporteras till en separat lagringsyta 
som sedan gallras den 31 mars 2026, 

2. alla tekniska nämndens ärenden inklusive ärendeloggar i MiCC Flexite gallras 
den 31 januari 2025. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kontaktcenter för åtgärd 
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Paragraf 181 Ärendenummer TF2024/624 

Redovisning av ej slutbehandlade medborgarförslag i 
december 2024 

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Nämnden inte har några försenade medborgarförslag i december 2024 att 
redovisa till kommunfullmäktige. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt tekniska nämndens reglemente paragraf 22 så ska tekniska nämnden 
redovisa till kommunfullmäktige två gånger per år vilka medborgarförslag som inte 
har beretts färdigt för beslut inom ett år från det att förslagen väcktes i fullmäktige.  

Redovisning ska göras på nämndens sammanträden i december och juni. Om det 
inte finns några försenade medborgarförslag så ska redovisning ändå göras. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen har inga försenade medborgarförslag att redovisa till 
kommunfullmäktige. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Nämnden inte har några försenade medborgarförslag i december 2024 att 
redovisa till kommunfullmäktige. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden beslutar att: 

1. Nämnden inte har några försenade medborgarförslag i december 2024 att 
redovisa till kommunfullmäktige. 

Beslutsgång 
Ordförande frågar nämnden om de kan besluta enligt förslag och finner så. 

__________ 
 
Kopia till: 
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Kommunfullmäktige för kännedom 
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Paragraf 182 Ärendenummer TF2024/1325 

Meddelanden 

Beskrivning av ärendet 
Meddelanden är en sammanställning av beslut som meddelats tekniska nämnden  
eller skrivelser som bör komma tekniska nämnden till del för kännedom. 

Följande beslut eller skrivelser har tekniska nämnden tagit del av: 

• Svar på revisionsrapport Löpande granskning Pepparrotsbadet (2024-11-12 
KF §161) 

• Svar på revisionsrapport Granskning Familjebadet (2024-11-12 KF §162) 
• Enköpings kommuns delårsrapport 2024 (2024-11-12 KF §167) 
• KF årsplan med budget 2025 och plan 2026-2027 och taxor och avgifter 

(2024-11-12 KF §168) 
• Taxor och avgifter VA 2025 (2024-11-12 KF §169) 
• Taxor och avgifter mark- och exploatering 2025 (2024-11-12 KF §178) 
• Taxor och avgifter markupplåtelse 2025 (2024-11-12 KF §179) 
• Taxor och avgifter TA-planer 2025 (2024-11-12 KF §180) 
• Taxor och avgifter trafikdispenser 2025 (2024-11-12 KF §181) 
• Taxor och avgifter parkering 2025 (2024-11-12 KF §182) 
• Taxor och avgifter samhällsbetalda resor (2024-11-12 KF §183) 
• Parstuga i Bredsand (2024-11-26 KS §275) 
• Ekonomisk oktoberrapport för Enköpings kommun (2024-11-26 KS §297) 

__________ 
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